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前言

　　根据教育部大学英语教学改革的精神，《大学英语课程要求》提出要培养“学生的英语综合应用
能力，特别是听说能力”，这其中包含了一些教学理念和教学模式的创新。
要达到大学英语教学改革的预期效果，教师是十分关键的因素。
大学英语教学改革的实践者是在教学第一线的广大英语教师，因此，针对目前我国大学英语教学师资
短缺等问题，加强大学英语师资培训是摆在我们面前的一项刻不容缓的任务。
为此，高等教育出版社策划引进出版了《外语教师教育与发展丛书——体验英语教学系列》。
　　这是一套开放性的大型系列丛书，收入多位世界级语言教学专家的作品，具有权威性；内容涉及
到外语教学方法、测试、评估等多个方面。
丛书不仅系统介绍外语教学相关理论，更结合作者多年的教学经验，提供了大量实践案例，希望能够
开拓我国外语教师教学及科研视野，培养教师在教学问题上独立思考、研究和创新的能力，成为我国
外语教师教育与发展的助力器。
　　《外语教师教育与发展丛书——体验英语教学系列》充分体现了体验式的教育理念，配合教育部
大学英语教学改革推荐教材《大学体验英语》立体化系列教材及学习系统而出版，目的在于推荐新的
教学理念，完成教学理念向教学实践的转化。
　　近期我社还将出版一系列为师范类学生、英语教师和英语研究者使用的英语语言教学丛书。
我们由衷地希望这些教材的出版，对各高等院校的英语教学有所促进和帮助。
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内容概要

　　《语言项目中的测试与评价》全书共十一章，另附练习题答案、术语汇编、索引和参考文献等附
录。
全书大致可以分为五个部分：第一部分（第一章）为基础理论和基本概念部分；第二部分（第2-4章）
讨论了开发、选用测试的宏观因素和微观因素，主要简述语言测试类型的选用、开发、和试题的设计
，题项分析等；第三部分（第5-6章）讲述了如何报告测试结果，以及如何对测试结果进行解释，其中
着重讲述描述统计方法及其含义，以便为选择基于常模的语言测试或基于标准的语言测试提供依据；
第四部分（第7-10章）主要讲述了相关性分析、语言测试的信度检验和语言测试的效度检验，对相关
性分析及其应用、信度和效度的检验方法等进行了详细的描述；第五部分（第11章）将语言测试与语
言教学联系起来，主要阐述语言测试与课程规划、课程实施等之间的关系。
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章节摘录

　　3. Have students selected and collected meaningful work？
　　The work that the students collect together into the portfolios should be meaningful to them. This can be
accomplished by allowing them to make the selection decisions, at least to some degree. That way they can decide
what is meaningful or not to them. For example, if the students will be writing nine compositions during the
semester, you might negotiate with them and decide together that they will select one composition from the first set
of three, one from the second set of three, and one from the last set of three （including all associated rough,
second, and final drafts） to include in their portfolios so their progress in writing ability will be displayed. It may
also be a good idea to encourage students to add illustrations, collages, photos, etc. to make the work more
personal and meaningful to them.　　4. Have students periodically reflected in writing on their portfolios？
　　Another important component of the portfolio development process is to have students periodically reflect in
writing on their portfolios. They might reflect on how much progress they have made in their writing abilities, what
they still need to work on, how their attitudes toward writing have changed in the process of developing the
portfolio, etc. These reflections need not be lengthy, but they should probably be done on a regular basis, and they
should be included in the portfolio.　　5. Have other students, teachers, outsiders, etc., periodically examined the
portfolios？
　　Yet another aspect of the portfolio process that is often mentioned in the literature is the importance of having
other students, teachers, outsiders, etc. periodically examine the portfolios. Such examination of portfolios can be
done at an open house or simply by arranging for classes that are doing portfolios to visit each other and have a
look at what the members of the other class did in their portfolios. The purposes for displaying the portfolios in this
way are to encourage students to take pride in them, to help students feel ownership in their work, and to make the
whole process more meaningful to the students.　　6. Have you scored the portfolios by applying Numbers 1-6
under Task in Table 3.3？
　　Grading portfolios may also encourage the students to take them more seriously. The principles described in
Numbers 3-5 under Task in Table 3.3 （p. 51） and the associated prose will be helpful in setting up a holistie or
analytic scoring grid for portfolios. You might find it useful to work out the scoring grid in discussions with the
students.
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编辑推荐

　　《语言项目中的测试与评价》是外语教师培训和外语本科生及研究生学习语言与测试的核心教材
，可以用于入学考试、水平考试和分级测试等语言测试项目设计，也可以用于课堂教学目的，如通过
诊断性测试和成绩考试来评价学生的学习结果。
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